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Bizonyítványhiány
Magyar Bálint minisztériuma a tanintézményeket okolja

Még mindig vannak olyan iskolák, ahová nem érkeztek meg az 
új típusú bizonyítványok, pedig jövő szerdán lesz az utolsó taní
tási nap. Az oktatási tárca szerint csak azoknál az intézmények
nél van probléma, ahol késve adták le az igénylést. A Fidesz sze
rint azonban ez nem így van, ráadásul semmi sem indokolta, 
hogy az utolsó pillanatra hagyják az új okmányok nyomtatását.

A magyar főapát 
tapintatos volt
A tapintatos szeretet azt diktálta, hogy ne vessem föl II. Alekszij 
pátriárkának a római katolikus egyházfővel való találkozásának 
kérdését -  m ondta lapunk érdeklődésére tegnap Várszegi 
Asztrik pannonhalmi főapát. A magyar püspök és az orosz orto
doxia vezetője közötti magántalálkozóra szerdán, a moszkvai 
magyar nagykövetségen került sor.

Elmarasztalt
népszavás

Nagy nyilvánosság előtt elkövetett 
rágalmazás vétsége miatt jog
erősen megrovásban részesí
tette a Fővárosi Bíróság Szász 
Istvánt, a Népszava munkatár
sát -  tájékoztatta lapunkat 
Gaudi-Nagy Tamás ügyvéd, 
az újságírót feljelentő Lovas 
István jogi képviselője. Szász 
olyan írást tett közzé egy Bol
gár György rádiós műsorveze
tő által Lovas ellen indított 
per kapcsán, amely alkalmas 
volt kollégánk becsületének 
csorbítására -  állapította meg 
a bíróság. (S. P.)

Iskolabezárás
Szolnokon

Az iskolabezárásokkal járó átszer
vezések következményeként 
július elsejéig 37 pedagógus, 
illetve a működést elősegítő 
dolgozói álláshely szűnik meg 
Szolnokon -  erről a baloldali 
vezetésű város önkormányzata 
határozott tegnapi soron kívüli 
ülésén. (MTI)

Jegyzék a német 
nagykövetnek

Somogyi Ferenc a Külügyminisz
tériumba kérette Németország 
nagykövetét, és jegyzéket 
adott át neki a magyar m un
kavállalókkal és cégekkel 
szembeni németországi eljárá
sok ügyében. (MTI)
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Nevük elhallgatását kérve lapunk
nak többen arról panaszkodtak, 
hogy semmit sem kaptak, noha 
részt vettek a munkában, míg má
sok indokolatlanul nagyobb ösz- 
szeghez jutottak.

Ismeretes, néhány hete mutatta 
be a kormány a 21 lépés a magyar 
egészségügy megújításáért című 
programcsomagot. Ez része a 100 
lépés programjának, amelyet Gyur- 
csány Ferenc miniszterelnök hirde
tett meg, s amely -  a kormányfő 
várakozásai szerint -  az élet szá
mos területén hozhatna jelentős 
változást. Az egészségügyi fejezet 
tartalmaz olyan javaslatot -  példá
ul a járulékfizetés reformját - ,  
amelyet az előző kormányok is fon
tosnak tartottak ugyan, de nem 
mertek lépni a megvalósítás érde
kében. Ugyanakkor olyan intézke
dések is bekerültek a 21 lépés közé, 
amelyeket már korábban nyilvá
nosságra hoztak.
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Elhunyt
Eörsi János

-MTI _ _ ___ ‘___

Hosszan tartó, súlyos be
tegség után tegnap, 52 

éves korában elhunyt Eörsi Já
nos, a Figyelő főmunkatársa. 
Eörsi János a magyar gazdasági 
újságírás kiemelkedő alakja 
volt, kiváló ismerője szűkebb 
szakterületének, a makrogaz
dasági folyamatoknak. Az 
egyetem elvégzése után a Szö
vetkezeti Kutatóintézetben dol
gozott. Az 1980-as években ak
tív szerepet vállalt a demokrati
kus ellenzék tevékenységében, 
alapító szerkesztője volt a 
szamizdat Beszélőnek, később 
az immár legális hetilap m un
katársaként dolgozott. Pályáját 
a Magyar Hírlapnál és a Világ- 
gazdaságnál folytatta, a Figyelő 
szerkesztőségének 2001-ben 
lett tagja.

I I  F arkas M elinda___ú,____________

Több olyan iskola van az or
szágban, ahová egyáltalán 

nem, vagy nem kellő mennyiség
ben érkeztek meg az új típusú bizo
nyítványok -  értesült lapunk isko
laigazgatóktól. Az egyik óbudai ál
talános iskola neve elhallgatását 
kérő vezetője szerint az intézmény 
ötven bizonyítvánnyal kapott ke
vesebbet, mint amennyit rendelt. 
Igaz, ezeket később kérte a nyom
dától, mint a többit, mert nem tud
ta, hogy a régi bizonyítványok egy
általán nem használhatók az első
sök értékelésénél. Hozzátette: több 
olyan igazgatóról is tud, aki már ta
valy szeptemberben megrendelte

I I  Farkas__________________________

Szombati kongresszusán dönt 
majd a Fidesz az új tagozat 

létrehozásáról és arról is, hogy if
júsági vagy hallgatói tagozatnak 
nevezzék-e az új tömörülést. In 
formációink szerint a szervezet 
elnöke Loppert Dániel lesz. A 22 
éves, egyetemista fiatalember az
zal vált ismertté, hogy három év

Folytatás az 1. oldalról >

Bocskai Istvántól megtudtuk: míg 
a szudáni térségben -  ahol polgár- 
háború dúl, és az utóbbi két évben 
180-300 ezer ember halt meg, s 
földönfutóvá váltak több m int 
kétmillióan -  a katonai részvétel 
az Afrikai Unió dolga, és a NATO 
csak logisztikai támogatást nyújt a 
rendezéshez, addig Afganisztán
ban és a Balkánon Magyarország 
részt vehet a szövetség alakuló új 
egységeiben is.

A NATO elképzelései szerint 
Afganisztánban olyan katonai vé
delemmel ellátott civil csoporto
kat hoznának létre, amely gondos-

az okmányokat, mégsem kapta 
meg azokat. Az iratokat gyártó 
Pátria nyomdát többször is pró
bálta hívni, sikertelenül. Az igaz
gató úgy tudja, az oktatási tárca 
késve továbbította a nyomdának a 
kérelmeket, és ez okozza a csú
szást. Korábban a nyomdánál azt 
mondták, hogy legkésőbb hétfőn 
eljuttatják az iskolákba a hiányzó 
okmányokat.

Az oktatási tárca sajtóosztálya 
szerint csak azokban az iskolákban 
van bizonyítványhiány, amelyek 
késve jelezték igényüket. Hozzátet
ték: a nyomda mindent megtesz, 
hogy még ma elkészüljön az összes 
hiányzó dokumentum. Sió László, a 
Fidesz oktatáspolitikusa azonban

vei ezelőtt a kapolcsi művészeti 
fesztiválon nyilvánosan árulónak 
nevezte az akkori miniszterelnö
köt, Medgyessy Pétert. Az eset bí
róság elé került, ahol az elsőfokú 
figyelmeztetés után a Veszprém 
Megyei Bíróság jogerősen meg
szüntette az eljárást. A bíró véle
ménynyilvánításnak minősítette 
Loppert kijelentését, ami alkot
mányos alapjog.

kodik a humanitárius szállítmá
nyok biztonságos mozgatásáról, a 
pénztámogatások megfelelő fel- 
használásáról, az újjáépítés lebo
nyolításáról. Ezekben a csopor
tokban szerepet kaphatnak m a
gyar résztvevők is.

Koszovóban minőségi váltásra 
készül a honvédség, az erőket egy 
csapatba koncentrálva, békefenn
tartó  zászlóaljat m űködtetünk 
majd a térségben az alakuló nem 
zetközi harccsoportok részeként.

Mint ismert, a NATO iraki bázi
sára 150 fős őrszázadot, és kiképző 
tiszteket ajánlottunk fel. A kikép-’ 
zőink már a térségben vannak, az

úgy látja, nem igaz, hogy csak a ké
sedelmesen igénylő iskolák kerül
tek bajba, hiszen van olyan intéz
mény, amely már tavaly november
ben megrendelte az okmányokat, 
tavasszal azonban újbóli igénylésre 
kérték. Ráadásul az oktatási tárcá
nak két éve volt arra, hogy gondos
kodjon a bizonyítványok előállítá
sáról, ezért semmi sem indokolta, 
hogy az utolsó pillanatra hagyják az 
okmányok nyomtatását.

Az új típusú bizonyítványokra 
azért van szükség, mert az első év
folyamot végzett kisdiákok értéke
lésénél osztályzat, illetve egyszavas 
minősítés helyett szöveges elem
zést vezettek be, amelyhez speciális 
okmányra és anyakönyvre van 
szükség. Az iskolák azért vannak 
nagy gondban, mert a szöveges ér
tékelés egy diák esetében is több ol
dalt kitehet, és a késedelem miatt a 
pedagógusoknak csak egy-két nap
juk marad arra, hogy az összes ta
nuló elemzését elkészítsék.

Úgy tudjuk, a Fidesz egyes ve
zető politikusai azért támogatják a 
tagozat létrejöttét, mert így kíván
ják ellensúlyozni a Fidelitas -  a 
párt ifjúsági szervezete -  párton 
belül megnövekedett erejét. Infor
mációink szerint Szijjártó Péter, a 
szervezet elnöke azt próbálja elér
ni, hogy ne ifjúsági, hanem hallga
tói tagozatnak nevezzék az új tö
mörülést.

Loppert Dániel lapunknak azt 
mondta, hogy hivatalos felkérést 
még nem kapott a Fidesztől a ta
gozat elnöki posztjának betöltésé
re, bővebben pedig csak a kong- 
reszszus döntése után szeretne 
nyilatkozni. Szijjártó Péter egyelő
re nem akart beszélni az ügyről.

■
M ÉG EGY JELÖLT. Pálinkás József, a 
Fidesz kulturális tagozatának ve
zetője is alelnökjelölt a párt holna
pi kongresszusán -  tudatta az 
érintett az MTI-vel. Ismert: jelölt 
még Pelczné Gáli Ildikó, a Fidesz 
önkorm ányzati képviselője, a 
Miskolci Egyetem tanszékvezető' 
docense és Varga Mihály, a frak
ció gazdasági kabinetjének veze
tője, az Orbán-kormány volt pénz
ügyminisztere. Pálinkás József kö
zölte: amikor felmerült az alapsza
bály módosításának lehetősége, és 
ezzel az is, hogy a Fidesznek to
vábbi alelnökei lehetnek Schmitt 
Pál és Pokorni Zoltán mellett, a 
kulturális tagozat országos taná
csa úgy döntött, jelöli őt a posztra.

őrszázad pedig a szövetség tervei 
szerint jövőre foglalhatja el szolgá
lati helyét. Ezenkívül ősszel útnak 
indulhat a kormány által Iraknak 
felajánlott 77 darab T-72-es tank is 
az arab országba, a műveletet tá
mogató alaphoz pedig Magyaror
szág 100 ezer euróval járul hozzá.

Az idei egyik legfontosabb 
brüsszeli NATO-tanácskozáson 
egyébként Juhász Ferenc honvé
delmi miniszter nem vett részt, 
feltehetőleg a hét végi MSZP- 
kongresszus pártpolitikai teendői 
miatt. A tárgyalásokon Fapál 
László közigazgatási államtitkár 
helyettesítette a tárcavezetőt.

i i  J o ó  I st v á n _________ __________

Megerősítette a főapát-püs- 
pök, hogy a katolikus egyház 

részéről senki nem kérte fel erre az 
útra, azt a kapcsolatrendszerét 
„mozgatta”, amelyet már korábban 
kialakított az éppen 15 éve az orosz 
ortodox egyház fejévé választott II. 
Alekszijjel. Barátságuk 1994-ben 
kezdődött, amikor a pátriárka ma
gyarországi látogatása során Pan
nonhalmát -  az 1054-es nyugati
keleti egyházszakadás előtt alapí
tott bencés kolostort -  is fölkereste. 
Azóta többször találkoztak, folya
matos levelezésben állnak egymás
sal. Várszegi Asztrik óvott attól, 
hogy azt érzékeltesse, akár magyar 
jószolgálati erőfeszítések révén, 
magyarországi helyszínen, elérhető 
közelségbe került volna a pápa és az 
orosz ortodox pátriárka régóta ese-

I I  P u .h á i . T a m á s_________________

Elismerte a Belügyminisztérium 
Bevándorlási és Állampolgár- 

sági Hivatala, hogy az Európai Unió 
polgárainak kialakított ügyfélszol
gálatokon speciális VIP-ügyintézés 
is történik. Ennek során előre 
egyeztetett időpontban fogadják 
többek között a hazánkban jelentős 
összegeket befektető külföldieket, 
az Oktatási Minisztérium által tá
mogatott, kétoldalú oktatási mun
katerv keretében beutazó diákokat, 
egyetemi professzorokat, a Magyar- 
országra akkreditált újságírókat, 
valamint a kiemelt sportegyesüle
tek sportolóit.

Mint azt tegnapi számunkban 
megírtuk, az egymillió forintos havi 
jövedelemmel rendelkezők vagy a 
százmilliós alaptőkéjű cégek tulaj
donosai tartózkodási engedélyüket 
gyorsabban megszerezhetik a hiva
tal speciális ügyosztályán, miköz
ben a normál ügyintézés időnként 
lassú és idegőrlő.

Végh Zsuzsanna, a hivatal fő
igazgatója lapunknak leszögezte: 
számos együttműködési megálla
podást kötöttek -  például az Ame
rikai Kereskedelmi Kamarával

dékes találkozója. -  Intézmények, 
egyházak között csak akkor lehet 
béke, ha a lelkek megbékélnek egy
mással -  magyarázta Várszegi püs
pök - ,  ezen az alapon jelenthetek ki 
annyit, hogy jó kapcsolatokból bár
mi lehet.

Ismeretes, hogy először 1996- 
ban merült fel, II. János Pál pápa 
második látogatása közeledtével, 
hogy létrejöhet a „nagy találkozó”. 
Többek között 2001-ben is rebes
gették a hazai sajtóban az egyház
történeti szenzáció esetleges ma
gyarországi bekövetkeztét. Amint 
az Igor Vizsanov, a moszkvai 
patriarkátus külügyi osztályának 
titkára tegnapi nyilatkozatában is 
érzékeltette: a találkozók azért 
maradnak el, mert az orosz orto
doxia úgy érzi, Róma erőteljes ka
tolikus térítőm unkát végez az 
orosz térségben.

(AmCham) -  azért, hogy az érintet
tek ügyeit hatékonyan és a lehető 
legegyszerűbb eljárással tudják in
tézni. Ugyanakkor a megállapodá
sok nem jelentenek kibúvót az ide
genrendészeti szabályok betartása 
alól, és a „kizárólag technikai kér
déseket érintő eljárási rend az ügy
felekre semmiféle többletköltséget 
nem ró” -  tette hozzá. Kiemelte: a 
normál ügymenet esetében mindig 
betartják a törvényes határidőt.

Fáth Péter, az AmCham vezér- 
igazgatója lapunknak kijelentette: 
„Az ország számára nem közöm
bös, hogy a hazánkban több száz 
millió dollárt befektető külföldiek 
milyen hivatali elbánással talál
koznak. Nyilvánvaló, hogy ha 
hosszadalmas sorban állásra, csak 
magyar nyelvű ügyintézésre kény
szerítjük őket, akkor csalódhat
nak, és esetleg másik befektetési 
célország után nézhetnek. A be
vándorlási hivatal VIP-osztálya 
korszerű, európai körülményeket, 
megfelelő 'nyelvtudással rendelke
ző kollégákat, gyors ügyintézést 
kínál, ami kedvező benyomást tesz 
a külföldiekre. Az AmCham elége
dett a VIP-szolgáltatással” -  tette 
hozzá Fáth Péter.

Loppert tagozatvezető lehet
Információink szerint Loppert Dániel lesz a vezetője a Fidesz 
újonnan alakuló, a fiatalok érdekeit képviselő tagozatának. A fi
atalember azzal vált ismertté, hogy három évvel ezelőtt leáru- 
lózta az akkori miniszterelnököt. Úgy tudjuk, a tagozatot azért 
hozzák létre, hogy ellensúlyozzák a Fidelitas párton belül meg
növekedett erejét.

NÖI JAV A SLA TO K  A N A G Y V Á R O SI G O N D O K R A .
Létbizonytalanság és növekvő munkanélküliség a 
jellemző Magyarország nagyvárosainak többségé
ben, amelyek gondjaira megvalósítható javaslatok 
készülnek a Kormányzás 2006 elnevezésű prog
ram, illetve a második Nemzeti fejlesztési terv ré
szeként -  hangzott el tegnap Pelczné Gáli Ildikó 
miskolci önkormányzati képviselő, a Fidesz alelnök- 
jelöltje és Küpper András, a Fidesz budapesti elnö
ke megbeszélését követően. A politikusok szerint 
különösen nagy probléma a közműcégek privatizációja. Budapest baloldali 
többsége már évekkel ezelőtt eladta egyes szolgáltató társaságok többségi 
tulajdonát, s hasonló ügyletekre készül az MSZP-SZDSZ-es vezetésű miskolci 
önkormányzat is. -  Országosan fordulatot hozhat az a családmodell, amelyet a 
Fidesz női tagozata dolgozott ki, s amely a nőket nem kényszeríti választásra a 
család és a karrier között -  jelentette ki Pelczné Gáli Ildikó. Küpper szerint a nők 
által képviselt másfajta látásmód, árnyaltabb gondolkodás komoly változáso
kat hozhat a közélet minden területén. (Sz. Zs.)
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Afrikába is küldünk missziót?
Juhász Ferenc nem vett részt a brüsszeli NATO-tanácskozáson

Kutatják a múltat a katolikusok
Jűű_______________________________________________._________

A kommunista diktatúra idején történt egyházüldözést kutató törté
neti intézet felállításának az előkészítését határozta el a Magyar Ka

tolikus Püspöki Konferencia (MKPK) a most lezajlott nyári ülésszakán. 
-  Ezzel nyilván papi ügynöki tevékenységek is felszínre fognak kerülni 
-  magyarázta Veres András, a MKPK titkára de az intézet célja nem az
ítélkezés lesz, hanem a történelmi háttér lehetőség szerinti megrajzolása.

-  Prófétai tehetségem hiányos -  érzékeltette Veres püspök, hogy meg
jósolhatatlan, mikorra állapodik meg pusztán a közoktatás kérdésében a 
vatikáni vegyes bizottság egyházi, illetve kormányoldala. Ismeretes, a ve
gyes bizottság, amely a Gyurcsány-kormány az egyházaknak elfogadha
tatlan iskolafinanszírozási politikája miatt fél évig szüneteltette üléseit, az 
egyház közszolgálati és hitéleti támogatását rögzítő vatikáni-magyar 
szerződés érvényre jutását vizsgálja. Utóbb azonban ismét voltak plená
ris ülések, ám -  amint azt Veres András elmondta -  azokon sem közeled
tek az álláspontok.

Gyors ügyintézés 
a külföldi elitnek
Nem ró pluszterheket a gazdag külföldiekre annak a speciális VIP- 
osztálynak az igénybevétele, amely a bevándorlási hivatalon belül 
a tartózkodási engedélyek kiadásával foglalkozik.


